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Vragen van het lid Van Velzen (SP) aan de staatssecretaris van Justitie over
binnengesmokkelde drugs en mobiele telefoons in een tbs-kliniek. (Ingezonden 14 maart
2007)

Vraag 1
Wat is uw reactie op het bericht 1) waaruit blijkt dat patiënten uit de Pompekliniek, hoewel dit
verboden is, toegang hebben tot internet, mobiele telefoons en drugs?

Antwoord vraag 1.
Het gebruik van drugs in tbs-klinieken is niet toegestaan. Dit geldt in principe ook voor het gebruik
van internet. Alleen op de afdeling onderwijs is onder strikt toezicht beperkt gebruik van internet
toegestaan. In de kliniek is het gebruik van mobiele telefoons niet toegestaan. Tijdens verlofsituaties
kan de tbs-gestelde in een aantal gevallen gebruik maken van een mobiele telefoon. Alleen
patiënten die beschikken over een onbegeleid en transmuraal verlofkader krijgen van de
Pompekliniek een geprogrammeerde mobiele telefoon mee voor toezicht en controle.

In mijn brief van 11 december 2006 (TK 2006-2007, 29 452, nr. 55) heb ik toegezegd het
middelengebruik in forensisch psychiatrische centra (FPC’s) te onderzoeken. Het Expertisecentrum
Forensische Psychiatrie (EFP) is inmiddels met dit onderzoek gestart. Het betreft een inventarisatie
van de omvang van het aantal patiënten met problematisch alcohol-, softdrugs en/of
harddrugsgebruik en het beleid en de regels op het gebied van middelengebruik en verslaving in
verschillende fases van de behandeling in FPC’s. Doel van het onderzoek is te bekijken of en hoe
het beleid op het gebied van middelengebruik en verslaving verbeterd kan worden.

Vraag 2
Deelt u de mening dat het onwenselijk is dat patiënten in een tbs-instelling drugs gebruiken?
Zo ja, welke maatregelen heeft de Pompekliniek getroffen om gebruik tegen te gaan? Zijn
scherpere maatregelen mogelijk?

Antwoord vraag 2
Ja. Het gebruik van drugs in FPC’s is niet toegestaan. Het gebruik van drugs levert gevaar op,
bovendien is het een sterke contra-indicatie in relatie tot de behandeling en eventueel
medicijngebruik.

De Pompekliniek neemt maatregelen om drugsgebruik tegen te gaan. Deze zijn ten eerste gericht op
het voorkomen van de aanwezigheid van drugs. De bagage wordt gescand en gecontroleerd,
verlofgangers worden gefouilleerd en op indicatie gevisiteerd. Ook bezoekers worden altijd
gecontroleerd door middel van detectie, tassenonderzoek en eventueel fouilleren. Door middel van
urinecontrole worden patiënten regelmatig gecontroleerd op drugsgebruik. Dit gebeurt zowel
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steekproefsgewijs als op indicatie. Bij een sterk vermoeden van aanwezigheid van drugs (die niet
worden gevonden tijdens de kamercontroles), worden drugshonden ingezet.

Gebruik van drugs wordt bestraft. Er wordt een wettelijke aantekening gemaakt die bezwarend is bij
de beoordeling van verlof en verlenging van de maatregel. Daarnaast wordt bij geconstateerd
gebruik de deelname van de tbs-gestelde aan het dagprogramma en eventueel verlof stopgezet. Dit
verlof wordt pas hervat wanneer de tbs-gestelde negatief scoort op de urinecontrole. Dit duurt ten
minste drie weken. Aanscherping van het beleid ten aanzien van drugsgebruik wil ik overwegen in
het licht van de uitkomsten van het onderzoek van het EFP.

Vraag 3
Hoe vaak moeten patiënten in de Pompekliniek urinetesten ondergaan in de verschillende
stadia van behandeling? Hoe vaak worden patiënten positief bevonden op middelengebruik?
Hoe verhoudt dit zich tot de testresultaten van andere klinieken?

Antwoord vraag 3
Patiënten worden, zonder uitzondering, regelmatig aan urinecontroles onderworpen. Deze controles
worden dagelijks uitgevoerd door de Medische dienst van de tbs-inrichting. Dit beleid is vastgelegd in
de ministeriële Regeling Urineonderzoek Verpleegden1.
In de Pompekliniek vinden ongeveer 60 maal per week urinecontroles plaats. Over de afgelopen drie
maanden zijn van de 780 uitgevoerde urinecontroles 16 positief bevonden. Deze resultaten wijken
niet significant af van de resultaten van andere klinieken.

Vraag 4
Hoe vaak worden sancties getroffen tegen patiënten die het verbod op drugs, gebruik van
internet en bezit van mobiele telefoons overtreden? Waaruit bestaan deze sancties?

Antwoord vraag 4
Het gebruik van drugs wordt altijd bestraft, in het geval van de Pompekliniek betekent dit 16 maal
over de afgelopen drie maanden. Het onrechtmatige bezit van een mobiele telefoon is enkele keren
gesanctioneerd. De sancties voor het onrechtmatige bezit van mobiele telefoons, drugs- en
internetgebruik zijn dezelfde (zie het antwoord op vraag 2). In de Pompekliniek is tot op heden niet
geconstateerd dat gebruik gemaakt is van internet in situaties waarin dit niet is toegestaan.

Vraag 5
Wat is uw oordeel over de in het artikel te lezen klacht van patiënten dat ze bijzonder weinig
therapie krijgen ("120 uur in vijf jaar") en te weinig contact hebben met behandelaars? Deelt u
de mening van het personeel, dat ‘die kritiek deels terecht is en dat dit voortkomt uit
personeelsgebrek en uit een toename van administratieve taken’? Zo ja, hoe groot is het

1 Handboek Rechtspositie tbs-gestelden, Sdu Uitgevers B.V, Den Haag. 2006.
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personeelsgebrek in de Pompekliniek en hoeveel uren therapie kunnen de patiënten daardoor
niet ontvangen? Leidt dit personeelsgebrek ook tot een langduriger verblijf van de patiënt in
de kliniek en dus tot hogere kosten dan bij adequate therapeutische behandeling nodig zou
zijn?

Antwoord vraag 5
Tbs-gestelden verstaan vaak onder behandeling het één op één gesprek in de vorm van
psychotherapie, of behandeling in de vorm van de therapiegroep, waarin een specifiek
gedragsthema besproken wordt. In de tbs-sector wordt onder behandeling echter tevens verstaan al
het doelgerichte handelen door sociotherapeuten, middels het dagprogramma, onder leiding en regie
van de professionals van de kliniek. Daarnaast zijn individuele therapieën bij de behandeling van
sommige stoornissen gecontra-indiceerd.

Medewerkers van de tbs-klinieken ervaren, net als op andere plaatsen binnen de gezondheidszorg,
een toenemende administratieve belasting. De kliniek zelf geeft aan over voldoende formatie te
beschikken, zeker met betrekking tot psychotherapeuten, klinisch psychologen,
gezondheidspsychologen en psychiaters.

1) Algemeen Dagblad, 10 maart 2007 ‘Drugs, drank en gsm's in tbs-kliniek’.


